



# فهرس المحتويات

م	عنوان البحث	الصفحة
١	تطوير إدارة الموارد البشرية في المدارس الأهلية السعودية لتحقيق الميزة التنافسية تصوّر مُقترح د. إبراهيم بن زيد الفحيلة د. مريم بنت علي الكرود	١
٢	فاعلية برنامج إسلامي مقترح لتعزيز الوعي بالدور التربوي لأعضاء هيئة التدريس في توجيه طلاب الجامعة نحو التصدي للشائعات بالمملكة العربية السعودية د. فائزة حميدان حمود الصاعدي	٣٣
٣	القيادة الملهمة وتأثيرها كمتغير وسيط في العلاقة بين الشخصية الصلبة واندماج معلمي صعوبات التعلم في مكان العمل د. عهود بنت عبدالرحمن الدغمي	٧٥
٤	الاستحقاق الأكاديمي كمتغير وسيط في العلاقة بين التحيزات المعرفية ومناصرة الذات لطلاب البرامج الخاصة باللغة الانجليزية بكلية التربية جامعة المنيا د. سعاد كامل قرني	١٠٩
٥	فعالية برنامج قائم على تقنيات العلاج العقلاني الإنفعالي السلوكي في خفض مستوى الإحترق الأكاديمي لدى عينة من طلاب كلية التربية، جامعة الإسكندرية د. أميمة سمير محمد حسن	١٦١
٦	نمذجة العلاقات السببية بين التشوهات المعرفية والتوقعات المستقبلية السلبية والاحترق الأكاديمي لدى طلاب الجامعة د. أحمد سمير قطب جمعه	٢٠٣
٧	برنامج في المنطق الأصولي قائم على نموذج التعليم التفارخي لتنمية التفكير التفاعلي وخفض التحيزات المعرفية لدى طلبة المرحلة الثانوية الأزهرية د. عمرو جابر قرني	٢٥١



٣١١	أنشطة إثرائية مقترحة قائمة على نظرية المرونة المعرفية (CFT) لعلاج صعوبات تعلم الكيمياء باللغة الإنجليزية وتنمية الدافعية لدى طلاب المدارس الثانوية الرسمية للغات د. رانيا عبدالفتاح محمد السعداوى	٨
٤٠٣	أثر برنامج تدريبي قائم على النهج الهجين بين الإنسان والذكاء الاصطناعي (HHAI) في تقييم التعلم لتنمية بعض مهارات إدارة المعرفة والمواطنة الرقمية والاتجاه نحوه لدى معلمي العلوم أثناء الخدمة د. سحر محمد يوسف عز الدين	٩
٥١٥	وحدة تعليمية مقترحة قائمة على مفاهيم التربية الخضراء لتنمية الوعي البيئي لدى طفل الروضة في ضوء مبادرة السعودية الخضراء د. مروه توفيق محمد مشعل	١٠



# TABLE OF CONTENTS

	<b>Title</b>	<b>Page</b>
1	<b>Developing Human Resources Management in Saudi Private Schools to Achieve Competitive Advantage: A Proposed Scenario</b>  Dr. Ibrahim Z. Alfuhailah                      Dr. Maryam A. Alkrood	1
2	<b>A proposed Islamic Program for the Educational Role of Faculty Members in Guiding University Students towards Confronting Rumors in the Kingdom of Saudi Arabia</b>  Dr.Faiza H. Al Saedi	33
3	<b>Inspirational Leadership and its Impact as a Mediating Variable in the Relationship Between Solid Personality and the Integration of Teachers of Students with Learning Disabilities</b>  Dr.Ohud A. Aldaghmi	75
4	<b>Academic Entitlement as a Mediating Variable between Cognitive Biases and Self-Advocacy to the Special Programs in English Students in Minia University</b>  Dr. Soad K. Korany	109
5	<b>The Effectiveness of Program Based on Techniques of Rational Emotive Behavior Therapy in Reducing Level of Academic Burnout for a Sample of Education Faculty Students Alexandria University</b>  Dr. Omima S .Hassan	161
6	<b>Casual Modeling of the Relationship among Cognitive Distortions, Negative Future Expectations, and Academic Burnout among University Students</b>  Dr. Ahmed S. Gomaa	203
7	<b>Program in Fundamental Logic Based on of Allosteric Learning Model for Develop Thinking in Teractive and Lowering Cognitive Biases among</b>	251



<b>Azhar Secondary Stage Students</b>		
<b>Dr. Amr G. Qurany</b>		
<b>8</b>	<b>Proposed Enrichment Activities Based on Cognitive Flexibility Theory (CFT) to Treat Difficulties in Learning Chemistry in English and Develop Motivation among Students of Official Language Secondary Schools</b>  <b>Dr. Rania A. El saidawy</b>	<b>311</b>
<b>9</b>	<b>The Impact of a Training Program Based on Hybrid Human- Artificial Intelligence (HHAI) Approach in Learning Assessment to Develop some Scientific Knowledge Management Skills, Digital Citizenship, and Attitudes Towards it among In -Service Science Teachers</b>  <b>Dr. Sahar M. Ezzeldin</b>	<b>403</b>
<b>10</b>	<b>A Proposed Educational Unit Based on Green Education Concepts to Develop Kindergarten Children's Environmental Awareness in Light of Saudi Green Initiative</b>  <b>Dr. Marwa T. Mashal</b>	<b>515</b>